
عادل پیغامی عصر یکشنبه  هفته جاری در آیین تکریم 
و معارفه مدیران عامل قدیم و جدید سازمان منطقه آزاد 
قشم که در تالار وحدت این جزیره برگزار شد، اظهار 
داشــت: از صمیم دل از خداوند بزرگ شاکرم که این 
توفیق را بعد از ۱۱ ســال که افتخار قشموندی دارم و 
روســتا به روستای این جزیره را گشته ام به من ارزانی 
کــرد تا به مردم بزرگ ترین جزیره ایرانی خلیج فارس 
و جامعه محلی قشم در مسوولیتی جدید خدمت کنم.

وی با بیان اینکه در این مراســم رســم بر این است که 
صحبت از برنامه های آینده می کنند، گفت: برنامه ها 
همان چیزی است که همه شما می دانید و در دل همه 
قشــموندان سال هاست فهرست شده و آنچه که لازم 
است و چه بسا از عهده من باید بر بیاید رویکردهاست.

مدیرعامل جدید ســازمان منطقه آزاد قشم ادامه داد: ما 
برنامه ها را از ابتدای این دولت و وقتی در سازمان منطقه 
آزاد مستقر شدیم تدوین، مرور و اولویت بندی کردیم 
و الحمدالله مسیر خوبی را آغاز کرد، اما باید رویکردها 

را فهرست کنم.
پیغامی توضیح داد: شــاید مهم ترین چیزی که به نظر 
من به جزیره قشم در طول این سال ها لطمه زده است، 

نگاه کوتاه مدت بوده اما رویکرد من بلند مدت است.
وی خطاب به حجت  الله عبدالملکی مشــاور رییس 
جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاری، صنعتی 
و ویژه اقتصادی گفت: ای کاش می توانستیم قاعده ای 
را برای مسوولیت در ریاست سازمان منطقه آزاد قشم 
بگذاریم که هر کسی می خواهد مدیر این سازمان شود 
یا بومی باشــد یا اگر از بیرون از جزیره می آید در قشم 

باید ماندگار شود.
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم افزود: این نگاه بلند 

مدت وقتی در مدیری باشد طور دیگری به مسایل نگاه 
مــی کنند که بزرگواران اینگونه نبودند و ما از خدمات 
مدیران مناطق آزاد در طول این ســال ها در این جزیره 
بهره مند شدیم ولی ماندگار نشدن حضور این مدیران 
مثل یک مسابقه دو امدادی بوده است و وقتی تک تک 
آنها را مرور می کنیم از زمان شمس اردکانی تا آخرین 
مدیر که افشار فتح الهی باشد این مسیر را هر کدام به سهم 

خودشان دویده اند و به نفر بعدی سپرده اند.
وی اظهــار کرد: اغلب مدیران آمــده اند و رفته اند اما 
انتخاب این بوده است که ۱۱سال  پیش بیایم و بمانم و 

مدیری هستم که اینجا خواهم ماند.
پیغامی با بیان اینکه هر تصمیمی را که در دوران مسوولیتم 
در سمت مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم با همفکری 
سایر دوستان در این سازمان که بگیرم بلند مدت خواهد 
بــود، اعلام کرد: بخاطر اینکه بعد از این دوران که می 
گذرد و تمام می شود من یک قشموندم و هر تصمیمی 
که بگیرم ثمره آن را تا مادامی که زنده ام خواهد دید از 

این جهت نگاه هم بلند مدت خواهد بود.
وی با اشاره به اینکه باید به طرح جامع جزیره باز گردیم 
بیان داشت: جزیره قشم بیش از پنج طرح جامع دارد ولی 
نگاه ما به این طرح های جامعی که در طول این سال های 
نوشته شده کم است و از نو و دوباره طرح جامع از مرکز 

خواسته می شود تا نوشته و تدوین شود.
مدیرعامل جدید سازمان منطقه آزاد قشم با اشاره به اینکه 
تاکید من بر استفاده از نیروهای بومی جزیره است، گفت: 
نیروهای بومی یا بالفعل یا بالقوه هستند که استعداد یابی 

و توانمندسازی برای آینده لازم دارند.
وی گفت: مسئله توجه پایتخت و مرکز به جزیره قشم 
خیلی کمرنگ و کمیاب است، مشکل نخست ما آب 

است و دولت در مرکز اعلام می کند قرارگاه آبرسانی 
و جهاد آبرســانی به ۹ هزار روستایی کشور باید انجام 
شود، اما طبق اطلاعات موجود از این ۹ هزار روستای 
کشور چهار روستا از قشم نامبرده شده در حالی که ۴۲ 

روستای این جزیره تنش آبی دارد.
پیغامی با بیان اینکه جمع بندی این است که جزیره قشم 
بزرگترین جزیره ایرانی خلیج فارس تاکنون سخنگویی 
در مرکز نداشــته است، اظهار کرد: به نظر می رسد این 
۴۲ روستا یا از جزیره به استان منتقل نشده یا از استان 
به پایتخت منتقل نشده و یا در مرکز حذف شده است، 

مدافع و سخنگوی نگین خلیج فارس کجاست؟
وی افــزود: با افتخاری که از حکــم رهبر انقلاب 
اسلامی در عضویت شورای  عالی انقلاب فرهنگی 
بــرای دوره جدیــد دارم هیچ مســوولیت اجرایی 
دیگــری را قبول نمی کــردم چرا که بالاترین حکم 
مســوولیت از سوی ایشان است و تنها حکمی که با 
افتخار و اگر لازم باشــد می پذیریم و تمام تلاشم را 
هــم در عدم تغییر انجام دادم، قبول کردم و انصراف 
دادم، ولی وقتی مجبور به قبول شدم با افتخار و قوت 

این مسوولیت را قبول کردم.
رییس هیات مدیره و مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد 
قشم از حاکمیت دوگانه به  عنوان مشکل دیگری در این 
جزیره یاد کرد و گفت: این مشکل با قانون و بخشنامه 
حل نخواهد شــد ولی ان شاء الله با همدلی آن را حل 
خواهیم کرد و به  عنوان یک سرمایه برای قشم به کشور 

اعلام می کنیم.
وی بیان داشــت: پروژه  های خوبی در این مدت آغاز 
به کار کرده و سعی ما بر این است که کمتر کلنگ زنی 
کنیم و به  جای آن پروژه  های در دست اجرا را به پایان 

برسانیم.
مدیرعامل جدید سازمان منطقه آزاد قشم خواستار نقد 
ســازنده و دوری از تعریف و تمجید های غلو آمیز از 
عملکرد خود شــد و گفت: دستگاه تصمیم سازی و 
تصمیم  گیری سازمان منطقه آزاد قشم به روی نخبگان، 

مدیران و آحاد مردم جزیره قشم باز است.
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قاعده ای را تعریف کنید که مدیران مناطق 
آزاد یا بومی باشند یا ساکن مناطق 

        اقتصاد کیش -     مدیرعامل جدید 
ســازمان منطقه آزاد قشم گفت: جزیره قشم 
نیازمنــد بازگرداندن احتــرام و کرامت در 
حوزه های گردشگری تا مطرح شدن مشکلات 
جزیره نشینان بزرگ ترین جزیره ایرانی خلیج 

فارس در سطوح استانی و کشوری است.

مدیرعامل جدید سازمان منطقه آزادقشم در مراسم معارفه خود خطاب به عبدالملکی :

زیرساخت های قانونی و فیزیکی 
سرمایه گذاری در شهر شیشه فراهم است

اقتصاد کیش-       معاون امور اقتصادی استاندار هرمزگان گفت: همه زیرساخت های 
قانونی و فیزیکی برای سرمایه گذاری در زنجیره و شهر شیشه در این استان فراهم است.
عادل شهرزاد در نشست تخصصی صنعت شیشه در هرمزگان افزود: بنا داریم سرمایه 
گذار، تنها دغدغه سرمایه گذاری داشته باشد و مشکلی برای زیرساخت ها و مسائل 

قانونی نداشته باشد.
وی ادامه داد: با توجه به هدف گذاری انجام شــده از این پس برای ســرمایه گذاری ها 

زمان کمتری صرف خواهد شد.
وی اضافه کرد: از زمانی که این موضوع در قالب شهر شیشه طرح شده تا عملیاتی شدن 
آن سه ماه می گذرد که این نشان از عزم مسوولان برای توسعه هرمزگان دارد و تلاش 
بر این است که از معدن تا محصول در این استان وجود داشته باشد و به عبارتی زنجیره 

کامل ارزش فراهم شود.
معاون امور اقتصادی استاندار هرمزگان با بیان اینکه ایجاد این زنجیره  در سایر حوزه ها 
هم مد نظر استان است، گفت: ظرفیت های معدنی مانند آهک، نمک و سلیس در این 
استان وجود دارد، اما بخش دیگری ظرفیت صادراتی هرمزگان است که افزون بر ۷۰ 
درصد تجارت و ۹۰ درصد تجارت کانتینری کشور هم در بندر شهید رجایی انجام 

می شود.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان هم در این نشست گفت:  اولین مجوز 
شهر شیشه صادر شده است و این شهر در نشست تخصصی امروز به سرمایه گذاران 

معرفی شد و امکان واگذاری زمین به سرمایه گذاران وجود دارد.
خلیل قاسمی ادامه داد:  طرح شیشه فلوت در گذشته شروع شده بود که اکنون افزون بر 
۳۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد و دومین طرح کربنات بود که گروه نصاب، تجهیزات 
و خط تولید وارد استان شده است و در مجموع سرمایه گذاری این ۲ طرح بیش از ۳۵ 

میلیارد تومان می شود.
وی اضافه کرد:  اشتغال در ۲ طرح آغاز شده افزون بر یک هزار و ۶۰۰ نفر است و اولین 
مزایده در خصوص زنجیره تأمین مواد اولیه آن ها که در بسته سرمایه گذاری وعده کرده 

بودیم هم برگزار شد.
وی افزود: همه کسانی را که در استان امکان تولید و یا سرمایه گذاری در این زمینه دارند 

دعوت به سرمایه گذاری می کنیم.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان گفت: از سرمایه گذاری که با حداقل 
۲ نفر قابلیت راه اندازی دارد تا کربنات در زنجیره شیشه تعریف شده و هدف در این 

صنعت واحدهای خرد، جوانان و کسانی هستند که در زمینه اشتغال مشکل دارند.

معاون اقتصادی استانداری هرمزگان:

پالایشگاه بندر عباس 19 درصد از سبد 
سوخت کشور را تامین می کند 

اقتصاد کیش-      مدیرعامل پالایشگاه بندرعباس با تشریح مراحل پیشرفت طرح تولید 
کُک اسفنجی در این واحد صنعتی گفت: بر اساس برنامه زمان بندی، ایران طی سه سال 

آینده از واردات این فرآورده راهبردی بی نیاز می شود.
هاشم نامورحقیقی در نشستی خبری افزود: دانش فنی تولید کُک اسفنجی در اختیار ۶ 

کشور جهان است و ایران هفتمین کشوری است که به این فناوری دست یافته است.
وی ادامه داد: برنامه تولید کک اســفنجی در قالب طرح ارتقای کیفیت فرآورده های 
پالایشگاه بندرعباس تعریف شده و مراحل مختلف آن در سه طرح جداگانه و همزمان 

اجرا می شود.
وی میزان سرمایه گذاری طرح یادشده را ۲ میلیارد و ۲۰۰ میلیون یورو اعلام کرد که 

محل تامین آن مشخص و نهایی شده است.
به گفته این مدیر صنعتی، سرمایه گذاری ارزی طرح با درآمد ۷۵۰میلیون دلاری تولید 
سالانه ۴۰۰ هزارتن کک اسفنجی و روغن های صنعتی پایه ۲ و سه، طی سه سال جبران 

شده و پس از آن علاوه بر خودکفایی، شاهد سودآوری طرح خواهیم بود.
مدیرعامل پالایشگاه بندرعباس با اشاره به آغاز عملیات اجرایی تولید کک اسفنجی از 
اسفندماه سال گذشته اضافه کرد: این طرح در زمان ساخت هشت هزار فرصت شغلی 
مستقیم ایجاد کرده و در زمان بهره برداری نیز ۲ هزار و ۶۵۰ نفر در آن مشغول به کار 

می شوند.
نامور تولید سالانه ۱۴ هزار تن پروپیلن، افزایش تولید روزانه ۵۰۰ هزار لیتر بنزین و 
افزایش تولید گازوییل به میزان هفت میلیون و ۲۰۰ هزار بشکه با کیفیت یورو پنج را از 

دیگر دستاوردهای این طرح دانست.
این مدیرصنعتی خاطرنشان کرد: پالایشگاه نفت بندرعباس هم اکنون به طور میانگین 
روزانه بیش از ۳۵۰ هزار بشکه نفت خام را پالایش کرده و ۱۹ درصد از سبد سوخت 

کشور را پس از پالایشگاه های آبادان و اصفهان تأمین می کند.
وی سهم پالایشگاه بندرعباس در تولید بنزین کشور را ۵۰۰ هزار بشکه در روز و معادل 
۲۰ درصد بنزین تولیدی کشور اعلام و خاطرنشان کرد: تامین ۳۴ درصد نفت گاز و ۱۹ 

درصد نفت کوره کشور نیز بر عهده پالایشگاه بندرعباس است.

مدیرعامل پالایشگاه بندرعباس:

انتصاب رئیس دانشگاه علوم
 پزشکی هرمزگان 

اقتصاد کیش-      دکتر غلامعلی جاودان با تایید و مصوبه پنجاه و سومین کمیته شورای 
عالی انقلاب فرهنگی به عنوان رئیس دانشــگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی و 

درمانی هرمزگان منصوب شد.
به گزارش اقتصاد  کیش، وزیر بهداشت در متن حکم انتصاب دکتر جاودان آورده است: 
جناب آقای دکتر غلامعلی جاودان، سرپرست محترم دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان، 
پیرو ابلاغ شماره ۱۰۵۱/۱۰۰ مورخ دهم مهر ۱۴۰۱ و با توجه به نامه شماره ۱۴۰۲/۷۳۰ 
د ش مورخ ۲۱ فروردین ۱۴۰۲ دبیر محترم کمیته منتخب تایید روسای دانشگاه ها در 
شورای عالی انقلاب فرهنگی و مصوبه پنجاه و سومین جلسه کمیته مذکور، به موجب 
این ابلاغ به عنوان رئیس دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی هرمزگان 
منصوب می شوید تا به یاری خداوند متعال و رعایت جوانب قانونی و شرعی نسبت 

به انجام امور محوله اقدام نمایید. 
امید است در انجام وظایف مربوطه موفق و موید باشید باشید.

خوشه های کسب وکار بومی هدفمند 
در مسیر توسعه فرامرزی قرار بگیرند

اقتصاد کیش-    معاون صنایع کوچک شرکت شهرک های صنعتی استان هرمزگان 
عنوان کرد: با توجه به منحصربه فرد بودن صنایعی مانند حصیر بافی در استان خوشه های 

کسب و کارهای بومی هدفمند در مسیر توسعه فرامرزی قرار بگیرند. 
احسان بخرد در نخستین جلسه شورای راهبردی توسعه خوشه حصیربافی با تاکید بر 
توسعه این صنعت و رسدن به اهداف تعیین شده است، گفت: خوشه حصیر بافی به 
عنوان یکی از صنایع ویژه مورد بحث است که با توجه به مسیر راهبردی در نظر گرفته 

شده فاز مطالعاتی آن به اتمام رسیده است.
وی بیان کرد: در گام نخست طراحی سایت و ارائه آن به چهار زبان زنده دنیا در دستور 

کار قرار دارد که به زودی پیاده سازی و اجرایی میشود.
معاون صنایع کوچک شرکت شهرک های صنعتی استان هرمزگان با اشاره به مشترکات 
فرهنگی با کشورهای حوزه خلیج فارس اظهار کرد: در زمان انجام مطالعات پژوهشی 
حصیر بافی به تمامی نکات مانند اشتراکات فرهنگی با کشورهای حاشیه خلیج فارس 
که این صنعت را دارند توجه شده و بر اساس آن برنامه ریزی های بازاریابی صورت 
گرفته است. بخرد با اشاره به اینکه هاب تولید صنعت حصیر بافی در استان روستای 
بهمنی در شهرستان میناب است گفت: یکی از اهداف مهم در این زمینه رسیدن به توسعه 
صنایع کوچک در روستاها است به همین منظور مراکز خوشه های مختلف شناسایی و 
معرفی شده است. در این جلسه گزارش مطالعه شناختی از سوی عامل توسعه خوشه 
حصیربافی ارائه و با تبادل نظر بین اعضا شورا که از اداره کل میراث فرهنگی گردشگری 
و صنایع دستی، اداره کل کمیته امداد امام خمینی )ره(، اتاق بازرگانی صنایع معادن و 
کشاورزی هرمزگان و برخی از ذی نفعان فعال در زمینه حصیربافی می باشند؛ برنامه 

عمل سال اول مصوب شد.

معاون صنایع کوچک شرکت شهرک های صنعتی هرمزگان:

افزایش ۷۰ درصدی کلاهبرداری 
اینترنتی در هرمزگان

اقتصاد کیش-     رئیس پلیس فتا هرمزگان گفت: کلاهبرداری اینترنتی از ابتدای امسال 
تاکنون در هرمزگان ۷۰ درصد بیشتر از مدت مشابه سال قبل بوده است.

سرهنگ احسان بهمنی بدون اشاره به تعداد و ارزش ریالی پرونده های کلاهبرداری 
های اینترنتی افزود: کلاهبرداران با ارســال پیام های جعلی در شبکه های اجتماعی با 
موضوع واریز سود سهام عدالت، یارانه، تسهیلات مسکن و نام نویسی کارت سوخت، 

حساب شهروندان را خالی می کنند.
وی ادامه داد: مردم در صورت دریافت این گونه پیام ها، از باز کردن آدرس های اینترنتی 

خودداری و پیام را حذف کنند.

توافقنامه برق رسانی به هشت هزار هکتار مزرعه 
پرورش میگو در هرمزگان امضا شد

اقتصاد کیش-      توافقنامه برق رســانی به هشت 
هزار هکتار از اراضی پرورش میگو در هرمزگان با 
اعتباری افزون بر ۹۱۰ میلیارد تومان عصر یکشنبه 

به امضا رسید.
امضای این تفاهم نامه در راســتای مصوبات سفر 
رییس جمهور بین اســتانداری هرمزگان، سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی، اداره کل شیلات و شرکت 

برق منطقه ای استان انجام گرفت.
اســتاندار هرمزگان در مراسم امضای این تفاهم نامه 
گفت: در ســفر رییس جمهور برق رسانی به مزرعه 
های پرورش میگوی استان به عنوان یکی از طرح های 

پیشران دولت سیزدهم مورد توجه قرار گرفت.
مهدی دوســتی افزود: در مرحله نخســت اجرای 
مصوبات ســفر رییس جمهور، ۶ مجتمع پرورش 
میگوی هرمزگان به میزان ۲۵ مگاوات و با اعتباری 
افــزون بر ۱۲۵میلیارد تومان درنظر گرفته شــد که 
افزون بر چهارهزار و ۲۰۰ هکتار از اراضی میگوی 
اســتان با اشتغالزایی یک هزار و ۸۰۰ نفر از آن بهره 

مند شد.
وی بیان کرد: در مرحله دوم نیز سه تفاهم نامه برق 
رســانی به چهار مجتمع پرورش میگوی )لشتغان، 

جلابی، خضر و حسنلنگی( به میزان ۶۷ مگاوات با 
اعتباری افزون بر ۹۱۰ میلیارد تومان منعقد شــد که 
برای هشت هزار هکتار از اراضی پرورش میگوی 
اســتان با اشتغالزایی ۲ هزار و ۸۴۰ نفر برق رسانی 

انجام می شود.
نماینده عالی دولت در استان هرمزگان با بیان اینکه 
دولت مردمی متمرکز بر ارتقای زیرســاخت های 

تولید اســت، افزود: حجم بالای مصوبات ســفر 
رییس جمهور در بخش های تولید مانند شــیلات، 

کشاورزی و صنعت نشان از همین مهم دارد.
دوستی تصریح کرد: اجرای طرح های حاصل از این 
تفاهم نامه باعث افزایش حدود ۲ برابری بهره وری 
تولید در واحد ســطح می شود که پایداری اشتغال، 

رونق اقتصادی و ارز آوری را به دنبال دارد

در راستای مصوبات سفر رییس جمهور؛

اقتصاد کیش-   مدیرعامل سابق  سازمان منطقه آزاد قشم، جلب اعتماد عمومی و 
امیدآفرینی نسبت به آینده را مهم ترین دستاورد دولت سیزدهم در قشم منطبق بر 

خواست و دستور مقام معظم رهبری دانست. 
افشار فتح الهی در آیین تکریم خدماتش معارفه عادل پیغامی به عنوان رییس هیأت 
مدیره و مدیرعامل جدید سازمان منطقه آزاد قشم اظهار داشت: منطقه آزاد قشم 
در یک ســال و نیم گذشــته در حوزه های اقتصادی، صادراتی، صنایع مختلف، 
زیرساخت های عمران روستایی و جاده ای، تأمین آب و مهم تر از همه تأمین مسکن 

برای جوانان بومی شاهد موفقیت های چشمگیری بوده است.
فتح الهی با اشاره به رشد ۴۳۴ درصدی صادرات به خارج در این منطقه آزاد طی سال 
۱۴۰۱ نسبت به سال ۱۴۰۰، گفت: این در حالی است که ما با کاهش ۱۲ درصدی 

در حوزه واردات مواجه بودیم.
وی ادامه داد: قشم با محقق سازی ۵۷ میلیون دلار تراز تجاری مثبت در سال ۱۴۰۱، 

نسبت به سال ۱۴۰۰ ۱۳۷ درصد رشد داشته است.
مدیرعامل سابق سازمان منطقه آزاد قشم همچنین ارزش تولیدات صنعتی را در 
بازه های یادشــده در دو بخش ارزی با ۱۶۳ درصد رشــد و در بخش ریالی با ۲۱۶ 

درصد رشد بسیار مناسب ارزیابی کرد.
فتح الهی، ارزش سرمایه گذاری های محقق شده در سال ۱۴۰۱  را ۵ هزار میلیارد 

تومان برآورد کرد و از رشد ۵۴۳ درصدی آن نسبت به سال ۱۴۰۰ خبر داد.
راه اندازی پروژه پل خلیج فارس بعد از ۸ سال توقف و پروژه بانکرینگ به عنوان 
آرزوی چندین ساله مردم جزیره در سال ۱۴۰۱، دو گام بلند موفقیت آمیز این منطقه 
آزاد در عرصه افتخارات ملی بود که فتح الهی در  ادامه سخنان خود به آن اشاره کرد.

مدیرعامل ســابق  سازمان منطقه آزاد قشــم در ادامه به آزادسازی ۱۰۲۰ هکتار از 
اراضی جزیره به ارزش ۶۰ هزار میلیارد تومان، صاحب  زمین کردن ۶۱۵۷ جوان 
در جزیره با واگذاری ۱۸۱ هکتار زمین در ۴۲ روستا و ۴ شهر در سال ۱۴۰۱و ۳۲۱ 
درصد رشد در حوزه بودجه های عمرانی در همین سال نسبت به سال گذشته اش 
اشــاره کرد و عنوان داشــت: دریافت کارت سبز ژئوپارک  جهانی قشم از سوی 
یونسکو با یک ماه کار شبانه روزی و معرفی جامعه محلی و بانوان قشم در جهان 

به عنوان پاسداران این سرمایه ملی، گام موفقیت آمیز دیگری در این مدت بود.
استفاده از جوانان و حلقه های میانی با روش های نوین ابداع شده که می تواند الگویی 
برای کشور باشد و  رشد ۳۰درصدی حضور گردشگران در نوروز ۱۴۰۲ نسبت 
به ۱۴۰۱، تأمین و تقویت معیشت پرسنل سازمان منطقه آزاد قشم از دیگر مواردی 
بود که فتح الهی به آن ها اشاره کرد. فتح الهی در پایان ضمن آرزوی موفقیت برای 
عادل پیغامی در سمت جدید، از مردم جزیره و همکاران سازمانی بابت همراهی ها 

و تعامل های کاری در این مدت تقدیر و تشکر کرد.

امیدآفرینی مهم ترین دستاورد 
دولت سیزدهم در قشم است

مدیرعامل سابق سازمان منطقه آزاد قشم:


